
Aan het college van B en W van de gemeente Groningen 

 
Groningen, 16 maart 2014 
 

Betreft: vragen SP ex. Artikel 41 RvO inzake verdwijnen delen spoedeisende hulp Groninger 
ziekenhuizen  

 
Geacht college, 
 

Gister lekte plannen van Zorgverzekeraars Nederland uit om delen van de spoedeisende hulp weg te 
halen bij de kleine, algemene ziekenhuizen en onder te brengen in het UMCG in Groningen, in 

Leeuwarden en in Emmen. Voor de stad Groningen betekenen de plannen dat de spoedeisende hulp 
van het Martini ziekenhuis in de toekomst zal gaan sluiten.  
 

Zorgverzekeraars Nederland wil de plannen niet openbaar maken. Naar hun zeggen gaat het om een 
rapport dat bedoeld is om een discussie los te maken. 'Maar', zo zeggen ze er bij 'het is wel 

noodzakelijk om naar de kwaliteit en doelmatigheid van de spoedeisende hulp in Nederland te kijken.'  
 
Acht noordelijke ziekenhuizen noemen de plannen prutswerk. De SP-fractie is geschrokken van de 

plannen van de zorgverzekeraars en maakt zich ernstige zorgen over de gevolgen van het sluiten van 
grote delen van spoedeisende zorg. De plannen kunnen een kwestie van leven of dood betekenen voor 

de mensen die met spoed zorg nodig hebben. Naar de mening van de SP-fractie lijkt met de plannen 
het financiële belang van de zorgverzekeraars boven het maatschappelijk belang van goede zorg te 
worden gesteld.  

 
Naar aanleiding van bovenstaande heeft de SP-fractie de volgende vragen aan u:  

1. Bent u met de SP-fractie van mening dat goede spoedeisende ziekenhuiszorg van groot 

maatschappelijk belang is en de toekomst hiervan dus openbaar besproken moet worden? Zo ja, 
welke maatregelen gaat u nemen om de plannen openbaar te krijgen? 

2. Bent u het met de SP-fractie eens dat de organisatie van goede, spoedeisende zorg van publiek 
belang is en dus ook publiek geregeld moet worden? Zo nee, waarom niet?  

3. Is het college door de zorgverzekeraars of anderen van de plannen om het aanbod van 

spoedeisende hulp drastisch te beperken op de hoogte gesteld?  
4. Deelt u de conclusie van de acht noordelijke ziekenhuizen dat sluiting van belangrijke delen 

van de spoedeisende hulp de kwaliteit van de zorg niet ten goede komt? Zo nee, waarom niet? 
5. Kunt u aangeven wat u vindt van de grote rol die zorgverzekeraars spelen in besluiten om delen 

van ziekenhuiszorg te sluiten? Zo nee, waarom niet? 

6. Bent u het met de SP-fractie eens dat goede spoedeisende hulp voor iedereen dichtbij en dus 
toegankelijk moet zijn?  

7. Ongeveer de helft van de ziekenhuisopnames betreft patiënten die zich eerst wenden tot de 
spoedeisende hulp. Deelt het college de vrees van de SP dat het sluiten van onderdelen van de 
spoedeisende hulp negatieve gevolgen heeft voor de algemene kwaliteit van de ziekenhuiszorg?  

8. Gaat het college actie ondernemen om ervoor te zorgen dat ook de spoedeisende hulp van het 
Martini ziekenhuis open blijft? Zo ja welke actie? Zo nee, waarom niet? 

9. Is het college bereid om samen met ziekenhuisdirecties,  personeel en andere Groningse 
gemeenten op te trekken om sluiting van spoedeisende hulp op grote schaal in onze provincie 
tegen te houden? 

 
Hoogachtend, 

 
Jimmy Dijk 
SP-fractie 

 


